المستخلص عربي : 
تم تقييم التأثر الوقائي والعلاجي لعقار برازيكونيتيل وأوكسامينوبن من السلالة السعودية من طفيل شيستومسوما مانسوني في الفئران . أدت التجربة المبدئية عن فعالية عقار البرازيكونتل بنيبة 40 ملليجم / كيلو جرام ( جرعة واحدة ) ، 80 ملليجم / كيلو جرام ( جرعة واحدة ) ، و 80 ملليجم / جرام ( ثلاث جرعات ) على عدوى عمرها سبعة أسابع في الفئران إلى تخفيض نسبة الديدان البالغة 71.80% ، 88.69% ، 89.1% ، وكذلك إلى تخفيض كبير في عدد البيض في الأنسجة . 
وقد تم دراسة تأثير جرعات منخفضة من العقارين ( 40 ملليجم / كيلو جرام ) من برازيكونتل و 40 ملليجم / كيلو جرام من أوكسامينوكين على هجرة يرقات الطفيل في الئتين ، نيبة الديدان وعدد البيض في الأنسجة وحجم الورم الحبيبي الكبدي . تم إعطاء العقارين عن طريق الفم إلى الفئران في عدة فترات قبل العدوى بطفيل شيستوسوما مانسوني ( 11 يوم ، 5 يوم و 3 ساعات ) وفي عدة فترات بعد العدوى بالطفيل  ( 5و21و49 يوماً ) . وكان التأثير الوقائي والعلاجي للعقارين معدوم في اليوم الحادي عشر قبل العدوى ، ولكن ذو فعالية متفاوتة في اليوم الخامس قبل العدوى ، وفي 3 ساعات قبل العدوى وفي اليوم الخامس والتاسع والأربعين بعد العدوى . لم يؤثر أي من العارين على عدوى عمرها ثلاثة أسابيع في الفئران . 
وجد من البحث أن أسطح الديدان غير المعالجة اختلفت اختلافات طفيفة عن أسطح الديدان المعالجة بالسلالات الأخرى التي تمت دراسة أسطحها , هذه الاختلافات تمثلت في اختفاء العديد من التراكيب الحسية من أسطح الديدان الأنثى . كما أن عدد البروزات الحسية على كل حلمية حسية كان أكبر كم الذكور في أعمال سابقة ، بالإضافة إلى اختفاء الشعرات الحسية من المناطق بين الحلمة الحسية على الأسطح الظهرية والظهرية الجانبية . أثر العقارية على أسطح الديدان الذكر أكثر من تأثيره على أسطح الإناث . وكان البرازيكونتل أكثر تأثيراُ خاصة في تكسير الحلمات وأشواكها وزيادة تعاريج واختلال الفراغات البين حلمية . تم تكسير الممصات أكثر بواسطة الأوكسامينوين ، لم يحدث شفاء للديدان بد إيقاف العلاج .

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]Vulnerability was evaluated for preventive and therapeutic drug Braszekonitil Ooxamenobn and strain of the parasite Arabia Cestomsoma Mansona in mice. Experience has led the initial effectiveness of drug Albrzykundtl Bneph 40 Mellijm / kg (single dose), 80 Mellijm / kg (single dose), and 80 Mellijm / g (three doses) on the infection-old seven Osaba in mice to reduce the proportion of adult worms 71.80 %, 88.69%, 89.1%, as well as to a significant reduction in the number of eggs in the tissues.
Have studied the effect of low doses of the drugs (40 Mellijm / kg) and 40 of Braszekundtl Mellijm / kg of Ooxaminuken on the migration of larvae of the parasite in Alitin, Nippe worms and number of eggs in the tissue and the size of hepatic granuloma. Drugs were given orally to rats in various periods of infection by the parasite Hestusumaa Mansona (11 days, 5 days, 3 hours) and at several intervals after infection Balotfil (5, 21 and 49 days). The protective effect of the two drugs and therapeutic non-existent in today's atheist ten before infection, but with varying effectiveness on the fifth day prior to infection, and in 3 hours prior to infection on the fifth day and the forty-ninth after infection. Did not affect any of the Aran on a three-week-old infection in mice.
Research found that the surfaces of untreated worms differed slightly different treatment for worms surfaces other strains that were studied surfaces, these differences were in the disappearance of many of the sensory structures of the surfaces of the female worms. The number of sensory projections on each papillary sensory How was the largest male in the previous work, in addition to the disappearance of the sensory hairs of the sensory areas of the nipple on the dorsal surfaces and the dorsal side. The impact of real estate on the surfaces of male worms more than its impact on the roofs of females. Albrzykundtl was more influential, especially in cracking nipples and spines and increased Taarig spaces and the disruption of papillary obvious. Pipettes were broken by more Alooxaminuin, there was no cure for the worms must stop the treatment.
